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 ΠΡΟΣ:    Βουλή των Ελλήνων   

                Τµήµα Ερωτήσεων 

 

                      

 ΚΟΙΝ.: Βουλευτές κ.κ. 

1. Χατζηδάκη Κωστή 

2. Σκρέκα Κώστα  

 

ΘΕΜΑ: «Απάντηση σε Ερώτηση»  

 

ΣΧΕΤ: α) Η µε αριθµό πρωτ. 5239/19-4-2018  Ερώτηση  

 

Σε απάντηση της (α) σχετικής Ερώτησης που κατατέθηκε στη Βουλή των Ελλήνων από  

τους Βουλευτές κ.κ. Χατζηδάκη Κωστή και Σκρέκα Κωνσταντίνο, σας ενηµερώνουµε ότι: 

Η νέα δοµή του Α∆ΜΗΕ, µε την συµµετοχή του στρατηγικού επενδυτή State Grid της 

Κίνας, µιας εταιρείας µε µεγάλη εµπειρία στον τοµέα της Μεταφοράς Ηλεκτρικής Ενέργειας, 

υλοποιήθηκε σε συµφωνία µε τους Θεσµούς για να επιτύχει ο Α∆ΜΗΕ το φιλόδοξο και 

απαραίτητο για την χώρα και την ενεργειακή ένωση επενδυτικό πρόγραµµα του. 

Σύµφωνα µε τον Α∆ΜΗΕ, κεντρικός στόχος της ∆ιοίκησης του Α∆ΜΗΕ, στην οποία 

συµµετέχουν εκπρόσωποι του Ελληνικού ∆ηµοσίου κατά πλειοψηφία, καθώς και εκπρόσωποι 

του Στρατηγικού Επενδυτή, είναι ο αναγκαίος εκσυγχρονισµός της εταιρείας που θα επιτρέψει 

την υλοποίηση των στρατηγικών του στόχων, στην κατεύθυνση µεγιστοποίησης του 

κοινωνικού, οικονοµικού και περιβαλλοντικού οφέλους για το σύνολο των τελικών 

καταναλωτών. Το µοντέλο ιδιοκτησίας και διοίκησης του Α∆ΜΗΕ αποτελεί ένα σαφές υπόδειγµα 

εισηγµένης δηµόσιας επιχείρησης, µε την ενεργό συµµετοχή και συµφωνία του στρατηγικού 

επενδυτή. Με αυτό τον τρόπο, διασφαλίζονται οι βέλτιστες διεθνείς πρακτικές εταιρικής 

διακυβέρνησης και παράλληλα, επιτυγχάνεται η αξιοποίηση πολύτιµης γνώσης και 

τεχνογνωσίας.   

Τα σηµαντικά επιτεύγµατα της εταιρείας, επικυρώνουν την αποτελεσµατικότητά του 

µοντέλου διοίκησης του Α∆ΜΗΕ, καθώς από τον Ιούνιο του 2017 µέχρι σήµερα και σε µόλις 

δέκα µήνες: 
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� Ολοκληρώθηκε η Α’ φάση ∆ιασύνδεσης των Κυκλάδων, µε τη διοίκηση του 

Α∆ΜΗΕ να επιλύει  τα σηµαντικά εκκρεµή ζητήµατα που απειλούσαν το έργο. 

� Προκηρύχθηκε η Β’ φάση ∆ιασύνδεσης των Κυκλάδων, τον ∆εκέµβριο του 2017 

που θα συµβασιοποιηθεί το αµέσως επόµενο χρονικό διάστηµα. 

� Προχώρησε τάχιστα η προκήρυξη της ∆ιασύνδεσης Πελοποννήσου-Κρήτης, ένα 

έργο-ορόσηµο, που αναµένεται να συµβασιοποιηθεί τον Σεπτέµβριο του 2018. 

� Επιταχύνθηκε κατά δύο έτη, η ολοκλήρωση της Γ’ φάσης της ∆ιασύνδεσης των 

Κυκλάδων, από το 2022 στο 2020 και 

� Επιταχύνεται τέλος, η ∆ιασύνδεση Κρήτης-Αττικής, ένα από τα µεγαλύτερα 

αναπτυξιακά έργα σε ευρωπαϊκό επίπεδο 

Η σηµαντική συµβολή των παραπάνω ενεργειών του Α∆ΜΗΕ στην θωράκιση της 

ενεργειακής ασφάλειας της χώρας και την ελάφρυνση των καταναλωτών από τις χρεώσεις των 

Υπηρεσιών Κοινής Ωφέλειας (Υ.Κ.Ω.), είναι προφανής.  

 

Είναι ακόµη προφανές, ότι η επιλογή των στελεχών σε θέσεις ευθύνης, οι αµοιβές τους 

και η διάρκεια της θητείας τους αποτελούν θέµατα που ορίζονται ρητά στο Συµφωνητικό 

Μετόχων που έχει υπογραφεί µεταξύ Α∆ΜΗΕ Συµµετοχών, Ελληνικού ∆ηµοσίου και State Grid 

International Development και για οποιαδήποτε απόφαση που αφορά τροποποίησή τους 

απαιτείται η συµφωνία µεταξύ των βασικών µετόχων.  

Η διοικητική αναδιοργάνωση της εταιρείας στην οποία προέβη η ∆ιοίκηση του Α∆ΜΗΕ 

βασίστηκε σε µελέτη συµβούλου εγνωσµένου κύρους, που εκπονήθηκε για τον Α∆ΜΗΕ το 

2016, στην εµπειρία του στρατηγικού επενδυτή, αλλά και στην εµπειρία της διοικητικής 

οµάδας. Σας ενηµερώνουµε ακόµη ότι η νέα οργανωτική δοµή της εταιρείας επικυρώθηκε µε 

οµόφωνη ψήφιση, από το ∆ιοικητικό Συµβούλιο στις 20/12/2017, στο οποίο συµµετέχει και 

εκλεγµένος εκπρόσωπος των εργαζόµενων. Η αναδιάταξη θέσεων και αρµοδιοτήτων των 

στελεχών της εταιρείας έγινε στην κατεύθυνση βελτίωσης της οργανωτικής ευελιξίας και  

αύξησης της ταχύτητας εκπλήρωσης των υποχρεώσεων της εταιρείας, στο πλαίσιο του νέου 

περιβάλλοντος που διαµορφώνεται στην αγορά Ηλεκτρικής Ενέργειας. Η αναδιοργάνωση του 

οργανογράµµατος έγινε ώστε, αφενός να δοθεί προτεραιότητα σε συγκεκριµένους τοµείς που 

λόγω της αλλαγής της φύσης των εργασιών της εταιρίας που έπρεπε να αναδειχθούν και 

αφετέρου οι όποιες αλλαγές να µην είναι εκτεταµένες, δεδοµένου ότι θα απαιτείτο ένα 

σηµαντικό χρονικό διάστηµα προσαρµογής, το οποίο πιθανώς να οδηγούσε σε επιβλαβείς 

καθυστερήσεις, πλήττοντας τον χαρακτήρα του επείγοντος των επενδύσεων. Σας 

ενηµερώνουµε επιπλέον, ότι η προηγούµενη οργανωτική δοµή της Εταιρείας αποτελείτο από 

δεκατρείς ∆ιευθύνσεις οι οποίες αναφέρονται άµεσα στον ∆ιευθύνοντα Σύµβουλο µε προφανή 

αποτελέσµατα καθυστέρησης στη διοικητική λειτουργία. Η δηµιουργία και λειτουργία Γενικών 

∆ιευθύνσεων, βελτιώνει σηµαντικά τη διοίκηση βελτιστοποιώντας την καθηµερινή λειτουργία 

της εταιρείας και καθιστώντας την πιο αποδοτική. 

Ειδικότερα, η ανάγκη αναδιαµόρφωσης του οργανογράµµατος του Α∆ΜΗΕ κρίθηκε 

επιτακτική, κυρίως λόγω των ακόλουθων δεδοµένων: 
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1) Την ανάγκη ευθυγράµµισης µε το Ευρωπαϊκό Μοντέλο Στόχο (Target Model), το 

οποίο εντάσσεται στην υποχρέωση της χώρας να εναρµονιστεί µε τη σύζευξη των 

χονδρεµπορικών αγορών ενέργειας, όπως προβλέπει η Κοινοτική Νοµοθεσία.  

2) Την απουσία εξειδικευµένης ∆ιεύθυνσης αρµόδιας για τη διαχείριση των παγίων της 

Εταιρίας.  

3) Την ύπαρξη πλεοναζόντων Κλάδων και Τοµέων της Εταιρείας, οι οποίοι 

συγχωνεύτηκαν προκειµένου να προκύψει µία πιο ευέλικτη οργανωτική δοµή. 

4) Την αντιµετώπιση των επερχόµενων προκλήσεων. Μέσω της αναδιοργάνωσης, 

επιτεύχθηκε η δηµιουργία µιας διοικητικής οµάδας που ανταποκρίνεται στην πολυπλοκότητα 

ενός ∆ιαχειριστή Μεταφοράς Ηλεκτρικής Ενέργειας.  

Ειδικότερα, στο πλαίσιο της αναδιοργάνωσης, αποφασίστηκε η ελάχιστη τετραετής 

παραµονή σε κατώτερη στάθµη να µην αποτελεί απαραίτητη προϋπόθεση για ανάθεση θέσης, 

καθώς εξαιτίας αυτού του περιορισµού δεν αξιοποιούνταν στον µέγιστο βαθµό οι ικανότητες 

αξιόλογων στελεχών της Εταιρείας και τα οποία δεν είχαν τη δυνατότητα να αναλάβουν 

καθήκοντα αντίστοιχα µε την εµπειρία τους, λόγω της παραµονής στελεχών που έχουν υπερβεί 

το όριο ηλικίας συνταξιοδότησης στις αντίστοιχες θέσεις, γεγονός που συνεπάγεται ιδιαίτερα 

αρνητικά αποτελέσµατα για το διοικητικό παρόν και µέλλον της εταιρείας. Επισηµαίνεται ότι ο 

περιορισµός άρθηκε µε οµόφωνη Απόφαση του Συµβουλίου ∆ιεύθυνσης της Εταιρείας, στο 

οποίο εκφράστηκε η ξεκάθαρη θέληση και των δύο µετόχων (του ∆ηµοσίου και του 

Στρατηγικού Επενδυτή) να προχωρήσουν σε αυτή την απόφαση. 

Οι βασικοί µέτοχοι αποφάσισαν ακόµη, να συνάψουν συµβόλαια διάρκειας 5 ετών µε 

τους Έλληνες και τους Κινέζους εκτελεστικούς γενικούς διευθυντές και µέλη του ∆ιοικητικού 

Συµβουλίου, καθότι τα Έργα που περιλαµβάνονται στο επενδυτικό πρόγραµµα του Α∆ΜΗΕ 

είναι υψηλής τεχνικής δυσκολίας και η υλοποίησή τους απαιτεί µακροπρόθεσµο 

προγραµµατισµό και σχεδιασµό. Τούτου δοθέντος, οι δύο βασικοί µέτοχοι του Α∆ΜΗΕ έκριναν 

αναγκαία την ύπαρξη διοικητικής σταθερότητας, µε σκοπό να διασφαλιστεί η απρόσκοπτη 

υλοποίηση του επενδυτικού προγράµµατος του Α∆ΜΗΕ, τα επόµενα χρόνια, το οποίο 

περιλαµβάνει κρίσιµα Έργα υποδοµών για τη χώρα και ειδικότερα τη µεταφορά ηλεκτρικής 

ενέργειας, όπως οι δύο ∆ιασυνδέσεις της Κρήτης και η ∆ιασύνδεση των Κυκλάδων. 

Επίσης κοινή απόφαση του ∆ηµοσίου και του Στρατηγικού Επενδυτή αποτέλεσε η 

πρόσληψη Συµβούλων ∆ιοίκησης, την οποία έκριναν απαραίτητη, µε θητεία µάλιστα µικρότερη 

του ∆ιευθύνοντος Συµβούλου και των εκτελεστικών γενικών διευθυντών του ∆ιοικητικού 

Συµβουλίου, σε αντίθεση µε ότι αναφέρεται στην Ερώτηση, ώστε να µπορεί η απόδοση τους να 

κριθεί µεσοπρόθεσµα και ανάλογα να προχωρήσει η ανανέωση ή µη της σύµβασης τους. 

Επιπλέον, κανένα στέλεχος της διοίκησης, ανεξάρτητα από τη θέση που κατέλαβε µετά 

την διοικητική αναδιοργάνωση, δεν βρέθηκε στο «ψυγείο», καθώς όλα στελέχη της διοίκησης 

συµµετέχουν καθηµερινά στο έργο της εταιρείας. Εξάλλου, η συντριπτική πλειοψηφία των 

διευθυντών που αντικαταστάθηκαν επέλεξε να αποχωρήσει µε εθελουσία έξοδο, καθώς αρκετοί 

εξ’ αυτών είχαν ξεπεράσει προ πολλού το προβλεπόµενο όριο συνταξιοδότησης.  
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Σε αντίθεση µε ότι αναφέρεται στην Ερώτηση, η εθελουσία έξοδος πραγµατοποιήθηκε 

έπειτα από εκτενή διαβούλευση µε τα στελέχη της εταιρείας και λεπτοµερή παρουσίαση της 

κατάστασης από την πλευρά της ∆ιοίκησης, προς όλους τους εκπροσώπους των εργαζοµένων, 

καθώς και εκτεταµένες συζητήσεις µε την ΓΕΝΟΠ ∆ΕΗ-ΚΗΕ που έγιναν σε συναινετικό κλίµα.  

Ο Α∆ΜΗΕ προχώρησε στις παραπάνω πρωτοβουλίες, µε ξεκάθαρο στόχο να 

ανταπεξέλθει στη ανάγκη επιτάχυνσης της υλοποίησης του προγράµµατος του, υπό την 

εντεινόµενη πίεση που του ασκείται, λόγω της αδράνειας των προηγούµενων δεκαετιών, για 

την οποία οι προηγούµενες κυβερνήσεις της Ν∆ και του ΠΑΣΟΚ φέρουν σαφή ευθύνη. Το 

αποτέλεσµα είναι ήδη ορατό, καθώς ολοκληρώθηκε επιτέλους η πρώτη φάση διασύνδεσης των 

Κυκλάδων. Παρότι οι κυβερνήσεις της Ν∆ είχαν αποφασίσει, από το 2006 ότι η διασύνδεση των 

Κυκλάδων αποτελεί έργο µείζονος εθνικής σηµασίας, τα έργα αυτά δυστυχώς ξεκίνησαν, µόλις 

το 2015. 

 

  

                      Ο ΥΠΟΥΡΓΟΣ 

 

                 ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΣΤΑΘΑΚΗΣ  

 

 

Σελίδες απάντησης: 4 

Σελίδες συνηµµένων: 0 

Σ ύ ν ο λ ο  Σελίδων: 4 
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